
Přeji všem krásný listopad.

Z říjnové zábavy stojí za zmínku akce              
Na zámku straší, kterou společně připravilo 
Centrum dě� a mládeže, Státní zámek a město.    
Přišlo kolem šes� stovek návštěvníků.             
Také za tuto akci organizátorům velice děkuji.

Závěrem bych vás chtěl pozvat na tradiční 
rozsvícení Vánočního stromu na náměs�, které 
bude 29. listopadu a v dalších dnech také          
na adventní program do letního kina, který 
připravujeme náhradou za čertovskou Krampus 
show. Věřím, že se program bude líbit                   
a především dě� si jej užijí, stejně tak jako 
překvapení, které pro ně chystáme.

D e fi n i � v n ě  p ř i š e l 
meteorologický podzim, 
který je z pohledu stavební 
č i n n o s�  d o  j i s té  m í r y 
ukončením sezóny. Přesto 
nás ještě čekají některé 
akce, které jsou připraveny k 
realizaci a již je vybrán 
zhotovitel. Jsou to například 
oprava povrchu v  ul ic i 

Novina,  pokládka asfaltového povrchu 
sportovního hřiště na sídliš�, který nahradí 
s táva j í c í  a n t u ku  a  ta ké  v ý s tav b a  t ř í 
bezbariérových bytů v č.p. 106 v ul. Sokolovská. 
Úprava náměs� je již téměř dokončená a již v 
tuto chvíli se mohou autobusy konečně otáčet 
kolem ostrůvku.  Velmi  se  u leví  všem 
obyvatelům ulic Palackého, Čs. Armády                
a Krátké, kterých se opatření dotýkalo nejvíce. 
Díky za jejich trpělivost, se kterou snášeli 
každodenní průjezdy autobusů.

Na městském úřadě začala příprava rozpočtu 
na příš� rok a také projektová činnost, nezbytná 
pro plánované inves�ční akce. Rovněž se 
pracuje na aktualizaci strategických dokumentů, 
rozvojového a akčního plánu, komunitního 
plánu, paspor�zaci zeleně, dendrologického 
průzkumu, regeneraci městské památkové zóny 
a  d a l š í c h ,  n a  k t e r é  č e r p á m e  t é m ě ř 
dvoumilionovou dotaci. Děkuji všem, kteří se    
na zpracování těchto dokumentů podílejí.

Podzim je také ve znamení lovu zvěře               
a naháněk v honitbách v okolí města. Na našem 
katastru působí celkem čtyři myslivecká 
sdružení. Po loňském drobném incidentu, který 
byl způsoben špatnou informovanos�, nám 
všechna sdružení dodala termíny naháněk          
a plánovaných lovů. Může ovšem dojít i na 
neplánované naháňky, mimo tyto termíny.        
O těch se budeme snažit včas poskytnout 
informaci. Chci však �mto každého, kdo se 
pohybuje v prostorách příslušných honiteb 
požádat o zvýšenou pozornost a také o respekt 
ke všem, kdo se myslivos� zabývá. Věřte, že to 
není jen o tom lovu, ale především o celoroční 
staros� o lesní zvěř a o všem, co s myslivos� 
souvisí. I jim patří velký dík a uznání.

   Pavel Urx, starosta

Benešovské
noviny
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Milí Benešováci,

Úprava náměs�
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Bc. I. Schwarz

Dne 17. 10. 2019 proběhlo krajské kolo 
soutěže  Kra jská  odysea  v  robo�ce. 
Pořadatelem akce byla fakulta strojního 
inženýrství UJEP Ús� nad Labem. Celkem se 
zúčastnili zástupci 14 škol Ústeckého kraje, 
vítězů okresních kol. Účastníci byli rozděleni 
do 7 družstev podle okresů - vždy dva zástupci 
ZŠ a dva zástupci SŠ. Naše škola - zastoupená 
K. Bížovou a K. Kleinovou (obě 9. C) - soutěžila 
společně s Gymnáziem Rumburk. Soutěžilo se 
v několika disciplínách, první úkol byl sestavit 
odečítací stopky pomocí elektro stavebnice, 
dalším úkolem bylo naprogramovat robota 
tak, aby sám projel danou překážkovou 
dráhu. Programovalo se v jazyce „Scratch“      
a podmínkou bylo využít dálkový senzor. 
Tře�m úkolem bylo sestavit robota s 

robo�ckou rukou a potom s ním projet 
překážkovou dráhu, kdy robot musel 
manipulovat s předměty a převážet je. 
Doplňkové disciplíny tvořily testy z robo�ky, 
proudění kapalin a 3D �skáren.

Mise úspěšně splněna.

Všemi discipl ínami úspěšně prošl i                
a nakonec oslavili vítězství a přivezli 1. místo. 
Blahopřejeme!

V průběhu října 2019 se naši žáci zapojili do 
dvou vědomostních soutěží. Jednou z nich 
byla logická olympiáda, ve které si schopnos� 
samostatného  log ického  uvažován í 
vyzkoušelo  13 našich žáků ve třech 
kategoriích. Je to soutěž pořádaná Mensou 
České republiky, kde nerozhodují naučené 
znalos�, ale schopnost samostatného 
uvažování a pohotového rozhodování.            
V základním kole řešili soutěžící krátký on-line 
test. V kategorii určené žákům 3. – 5. tříd 
soutěžilo 13 843 řešitelů, z toho v našem kraji 
700, z naší školy 5 žáků. Nejlépe si s úlohami 
poradila Sofie Pejpková ze 4. B (v kraji na 172. 
– 176. místě). V kategorii žáků 6. – 9. tříd se 
zapojilo 20 188 řešitelů, z toho v našem kraji   
1 535, z naší školy 6 soutěžích žáků. Nejlepší 
výsledek dosáhla Lucie Leknerová z 8. B          
(v kraji na 204. - 213. místě). V nejmladší 

kategorii soutěžili žáci 2. tříd, mezi nimi 2 
dívky z 2. B (výsledky do uzávěrky nebyly 
známy). Všem našim reprezentantům 
děkujeme za zapojení a dosažené výsledky. 
Druhou soutěží byl Přírodovědný klokan, 
soutěž, jejímž cílem je vzbudit zájem žáků        
o technické a přírodovědné předměty. Soutěž 
je určena žákům 8. a 9. ročníků a stejných 
ročníků víceletých gymnázií. Soutěžící v celé 
republice řeší ve stejný den jednorázový test, 
který obsahuje 24 úloh rozdělených podle 
náročnos� za 3, 4 a 5 bodů, přičemž pak 
vybírají jednu správnou odpověď z pě� 
nabízených možnos�. V naší škole se jí 
zúčastnilo 31 žáků, nejlepší výsledek dosáhl 
Jakub Mar�nec z 9. C, nejlepší z osmáků byl 
Pavel Dobrovolný z 8. B (celkově na 5. místě). 
Blahopřejeme.

Mgr. M. Šmídová

Říjnové soutěže a olympiády

Expedice na cizí planetu
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V průběhu října se na společných akcích 
sešli patroni, žáci 9. tříd a jejich mladší 
spolužáci, žáci 4. tříd. Hlavním cílem těchto 
akcí bylo vzájemné poznávání a stmelování 
žáků. Tou první byla společná akce 9. C a 4. A, 
� společně v pátek 11. 10. 2019 navš�vili 
děčínskou ZOO a obě třídy si celé dopoledne 
společně užily. V úterý 22. 10. 2019 proběhla 
společná akce žáků 9. B a 4. B., � si společně 
užili drakiádu.

   Mgr. M. Šmídová

A i přes nedostatek větru, který je k létání 
draků potřeba, si všichni pohyb pod azurovým 
nebem kontrastujícím s nádherně zbarvenou 
přírodou všude kolem, velmi užili. Poslední 
akcí byl v pátek 25. 10. 2019 sportovně branný 
den, který si připravili žáci 9. A pro mladší 
kamarády ze 4. C. Všechny akce si všichni 
pořádně užili a už teď se těší na další.

Mgr. M. Šmídová

Od začátku října 2019 má škola v provozu 
nové webové stránky se stejnou adresou jako 
byly ty původní – www.zsbnpl.cz. Jejich 
novinkou jsou samostatné sekce pro ZŠ a pro 
MŠ. Na stránkách je umístěné také nové logo 
školy, které vytvořila žákyně 9. C Marie 
Heřmanová. Děkujeme za její výtvarný návrh. 
Na stránkách školy jsou kromě důležitých 
dokumentů školy, také informace z činnos� 
jednotlivých tříd školy i školky, včetně fotografií 
z jednotlivých ak�vit. 

Nové webové stránky školy a logo školy

Nově ve školním roce - Společné akce patronů z 9. tříd a žáku 4. tříd
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Dne 24. října se v klubu seniorů konala 
olympiáda ve hraní společenských her, kdy       
k nám zavítali senioři z Německa.

Hrály se šipky, dáma, člověče nezlob se a jiné 
společenské hry.

Soutěže byly velice zábavné, ale i napínavé.   
K příjemné náladě nechybělo ani dobré 
pohoštění. O jazykovou bariéru se postarala 
Veronika Legnerová, které děkujeme.

                                          
Šipky:
  1. Fran�šek Zeman
  2. Rudolf Čech
  3. Mundzik Arnošt
  4. Mrázek Vladimír
  5. Fischer Reiner

  1. Lukešová Stanislava
  2. Anders Irmgová
  3. Stasiak Angelike
  4. Nižňanská Hana
  5. Myšíková Anna

Seniorská olympiáda ve společenských hrách

Dáma:
  1. Rudolf Čech
  2. p. Hrdinová
  3. p. Březina

Člověče, nezlob se:
  1. Havránková Jarmila
  2. Fleischer Antonín
  3. Fleischerová Edeitrud

  4. Sommer Rosmanie
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Z historie našeho města - Malá listopadová jubilea Benešova n. Pl.

V listopadu 1909 oslavil své 25. výročí 
existence slavnostním koncertem v hotelu 
„Roß“ (Slovany) benešovský pěvecký spolek 
Sängerheim. Sál tohoto podniku byl naplněn do 
posledního místečka. Orchestr začal kusem „Till 
Eulenspiegel“ od Richarda Strausse a pokračoval 
až k Jubel-Ouverture od Carl Maria von Webera. 
Poté představitelé Sängerheimu pozdravili 
přítomné vážené hosty. Například ředitele školy 
Josefa Jarschela (který přednesl řeč o historii 
spolku), starostu Franze Theissiga, pana Zabela  
z děčínského pěveckého spolku nebo Josefa 
Hanische, také z Děčína. Ku příležitos� této 
oslavy přišlo velké množství telegramů a dopisů, 
které se veřejně předčítaly. Dále zazpívalo 
několik sborů, které byly součás� spolku. Tedy 
hlavní pánský, dámský i smíšený. Ke konci 
slavnostního večera bylo vyřčeno přání, aby 
spolek oslavil za dalších 25 let své 50. výročí         
v takovém duchu jako toto aktuální.

V loveckém revíru poblíž vrchu Rilkenberg 
(Svážný u Brložce) zastřelil hajný Josef Lösel         
z Benešova velkolepého orla skvrnitého. Rozpě� 
jeho křídel bylo 175 cen�metrů.

24. listopadu 1919 došlo ke krádeži u vdovy 
po benešovském hodináři Kláry Dörre. Zmizelo 
velké množství prstenů a hodinek. O tři dny 
později se pokusil neznámý muž prodat zlaté 
prsteny obchodníku s porcelánem Rudolfu 
Stebelerovi z Podmokel. Ten zlodějíčkovi za 
prsteny nabídl 200 korun s �m, že si pro zbytek 
hotovos� odskočí. Místo toho okamžitě zavolal 
četníky. Neznámý lapka sice utekl, ale prsteny již 
měl v držení Stebeler a jak se ukázalo, vskutku 
patřili vdově z Benešova.

Před 110 lety

Z Jedlky – u řeky Ploučnice se po nějakou 
dobu každý večer zjevovala „bílá paní“. Těmto 
klepům učinil přítrž jeden odvážný muž, který se 
nebál a po tomto „duchovi“ šel. Zjis�l, že se 
jednalo o jednoho chlapce z Jedlky, který muže 
hned prosil o odpuštění, protože se snažil rybařit 
bez rybářského lístku.

Toho se ihned chy�l Benešovský pivovar         
a začal inzerovat své pivo druhu Bock (silné, více 
jak 16° druh piva) jako univerzální lék pro� 
těmto druhům ob�ží. „Doporučuje se všem 
návštěvníkům našeho města, aby při jeho 
návštěvě preven�vně ochutnali vynikající 
Bensner Bock“, hlásala reklama.

Nemalé trpkos� v listopadu roku 1869 
způsobila čás� obyvatel Benešova nově 
zbudovaná lakovna. Původně až horský 
charakter vzduchu byl nahrazen pachem 
připomínajícím spálené koláče či zkažené 
klobásy. Vyskytly se případy, kdy tento pach 
přivodil několika benešovským paničkám 
obrovské křeče.

31. října 1869 zorganizoval pan učitel Franz 
Kosch  z  Horních  Habar�c  vystoupení 
deklamační poezie, jehož výtěžek byl určen na 
nákup učebních pomůcek pro místní školu. 
Navzdory nepříliš příjemnému počasí dorazilo 
větší množství hostů z nedalekého Benešova. 
Všichni vystupující byli diletantš� básníci             
a jednotlivá čísla byla do programu velmi dobře 
zvolena.

Před 120 lety, v listopadu 1899

Sláva před 110 letyPřed 150 lety

Byl postaven Okresní chorobinec císaře 
Fran�ška Josefa na nynějším sokolském vrchu 
(později např. základní škola). Po třech měsících 
provozu, v listopadu 1909 tvořilo osazenstvo 
chorobince 14 můžu a 11 žen.

Před 100 lety

...pokračování na str.



Před 90. lety
...pokračování ze str.

Pracovníci tohoto provozu fy. Ma�ausch 
měli na svědomí tzv. "rybí katastrofu" - snímek 
byl pořízen v roce 1981 (v té době úpravna, 
barevna a tkalcovna Benar 01).

28. listopadu 1949 Spolek divadelních 

ochotníků J. K. Tyl z Benešova nad Ploučnicí 
předvedl úspěšnou divadelní hru "Slovanské 
nebe" v režii Fran�ška Koudelky. Tento spolek 
vznikl sloučením dvou místních ochotnických 
sdružení, a to sboru dobrovolných bavičů 
Dalibor a Spolku divadelních ochotníků J. K. Tyl.

Vladimír Šefl, 2019, 
www.facebook.com/historiebnpl

Na začátku listopadu 1929 byly v řece 
Ploučnici k vidění �síce mrtvých ryb. Podle 
odebraných vzorků, které byly přezkoumány     
v Praze, bylo zjištěno znečištění způsobené 
výskytem kyseliny v řece. Vyšetřování úřadů 
nakonec potvrdilo, že tuto katastrofu způsobily 
dva pracovníci fy. Ma�ausch, když vylili do 
kanálu jakési barely. Jejich obsah se pak dostal   
i do řeky.

Před 70. lety
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městské kino



V roce 2017 ukončili ak�vní soutěžní 
činnost a věnují se trénovaní dě� a dospělých 
v Děčíně. Nejen, že jsou od roku 2018 
manželé, ale také se stali porotci Českého 
svazu tanečního sportu.

Mají taneční školu Bella Danza v Děčíně. 
Vyhráli několik soutěží v Praze, Mladé 
Boleslavi, Nymburce, Rokycanech.

V současné době úzce spolupracují                  
s Tělocvičnou jednotou Sokol Maxičky                  
a magistrátem města Děčín. V taneční škole se 
zabývají výukou standardních a la�nsko-
amerických tanců, la�nskoamerických tanců 
pro ženy, tanečních formaci. Ve výuce navazují 
na ruskou taneční tradici, která vyniká 
spoustou slavných jmen.

V neděli 20.10. byla zahájena první taneční 
lekce v městském kině, kterou vedli zkušení 
trenéři Julia a Jan Smělí.

Mezi  jej ich největší  úspěchy patří                  
11. semifinálové umístění na Mistrovství 
České republiky ve standardních tancích 
družstev, 36. místo z 90 párů na WDSF Open    
v Krasnodaru v Rusku ve standardních tancích 
a 1. místo ve standardních tancích ve třídě A 
na Vánoční ceně Rokycan. Děkujeme všem 
tanečním párům za přízeň a přejeme 
příjemně strávené chvíle při tanci.

Zahájení tanečních lekcí v kině

Náš ochotnický spolek " DIVOCH", který 
vznikl na začátku letošního roku, má 11 členů. 
Těchto pár lidí se snaží, z ničeho udělat něco. 
Mnohdy je to více dřina než zábava! Každý se 
snaží přiložit ruku k dílu, kde je zrovna 
potřeba. Díky tomuto nasazení se podařilo 
sehnat kostýmy, rekvizity, vyrobit kulisy...

         I.Effenbergerová

Již několik měsíců se poc�vě scházíme        
v benešovském kině a pilně zkoušíme 
vybranou divadelní hru "Jak vyloupit banku". 
Mnozí se nás zvědavě ptají, zda se jedná         
o komedii či tragédii. Za�m si odpovědí 
nejsme zcela jis� :)

Těšíme se na vás!

Zdravíme všechny divadelní příznivce! Však si již 14.12. můžete přijít pro odpověď 
do zdejšího kina, kde se bude konat naše 
historicky první premiéra! Ať už to bude to či 
ono, doufáme, že vás nezklameme a že se 
pobavíte!

Benešovské ochotnické divadlo
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Oprava povrchu - Novina

V rámci opravy komunikace bude její povrch 
odfrézován v tl. cca 5 cm v rozsahu plochy stávající 
komunikace a následně provedena pokládka 
nové finální vrstvy z asfaltobetonu, tl. 6 cm. 
Výtluky budou před pokládkou finální vrstvy 
opraveny vyrovnávkou. Dále bude před 
pokládkou finální vrstvy proveden spojovací 
postřik  a  výšková úprava  vodovodních                   
a kanalizačních armatur. Vjezdy k objektům 
(garážím)  budou přizpůsobeny opravě 
komunikace a napojeny na nově provedenou 
asfaltobetonovou vrstvu. 

Po nutných administra�vních krocích bude 
ještě v tomto roce oprava komunikace ulice 
Novina realizována. Upozorňujeme obyvatele 
zejména ulice Novina a přilehlých ulic,                 
že z důvodů provádění prací může být ul. Novina 
částečně, či v plném rozsahu uzavřena. Doba 
provádění oprav se předpokládá 30 dnů.

Děkujeme za pochopení a omlouváme se za 
případné vzniklé komplikace.

O konkrétním termínu zahájení opravy 
komunikace budeme v dostatečném předs�hu 
vhodným způsobem informovat občany, bydlící či 
užívající ulici Novina, a to např. na úřední desce, 
internetových stránkách obce, sociálních sí�ch,     
či informačními letáky vhozenými do poštovních 
stránek nebo umístěním na viditelných místech   
v ul. Novina.

Město Benešov nad Ploučnicí na základě 
proběhlého výběrového řízení v těchto dnech 
uzavírá smlouvu o dílo na stavbu „Oprava 
povrchu místní komunikace ulice Novina          
na p. p. č. 1274 v k.ú. Benešov nad Ploučnicí“       
s vybraným zhotovitelem, kterým je společnost 
SaM silnice a mosty Děčín, a.s.

              Odbor MIŽP, MÚ Benešov n. Pl.

Všechny informace ohledně bioodpadu jsou 
zveřejňovány na webových stránkách a úřední 
desce města.

V případě jakýchkoliv informací  nás 
neváhejte kontaktovat na tel: 412 589 827 nebo 
na e-mail: zarubovak@benesovnpl.cz

Předpokládaný poslední termín svozu                
v tomto roce 2019 je stanoven na 26.11.2019. 

V případě, že začne mrznout, bude nutné 
svoz ukončit dříve. V mrazech není možné svoz 
provést.

         Městský úřad Benešov n. Pl. odbor MIŽP

Informace o svozu bioodpadu

!!!  HLEDÁ SE ZAMĚSTNANEC  !!!
OBSLUHA PLYNOVÉ KOTELNY A KGJ

BENEŠOVSKÁ TEPLÁRENSKÁ SPOLEČNOST 
hledá nového kolegu, 

zaměstnance pro obsluhu 
plynových kotelen a KGJ.

    Vyučení nebo praxe technického směru.
    Bydliště Benešov nad Ploučnicí.

    Krátký a dlouhý týden... Benefity...
V případě zájmu volejte: 

731 458 031 a přijďte se podívat

Jednotka sboru dobrovolných hasičů děkuje 

Sdružení obcí Benešovska za příspěvek               

v hodnotě 50.000,-, který posloužil na pořízení 

automa�ckého defibrilátoru.
Přístroj umí zachránit život pacienta 

pos�ženého srdečním selháním.  Dává 
srozumitelné slovní pokyny pro postup při 
záchraně, umí sám vyhodno�t stav pacienta      
a sám také doporučuje nebo provádí resuscitaci. 
Obsahuje info tlačítko, které slovem informuje  
o dosavadním průběhu resuscitace! 

Poděkování
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Pro listopadové dny zde máte opět něco z historie našeho města…

Kulturní památka kostel Narození Panny Marie v Benešově n/Pl. byla postavena v letech 1483 až 

1557. Tato sakrální stavba má řadu zajímavos�, mezi něž právem patří i ve východní stěně sakris�e 

dvě niky se soškami sv. Jana a Mojžíše. Jedná se patrně o dílo z 1. čtvr�ny 17. Stole�, jehož autorem 

je Antonín ze Salhausen.

Asi nejznámějším benešovským loupežníkem 19. stole� byl Florian Lühne, řečený 

Peter Flor, který měl dům na benešovském náměs� na místě dnešního domu čp. 15. 

Lühne byl v roce 1838 odsouzen za nespočet deliktů k dvace� letům žaláře na… (viz 

tajenka). Vězení přežil a do Benešova se vrá�l jako zubožený stařec. Jeho stříbrem 

vykládaná puška byla až do roku 1945 vystavena v benešovském muzeu. Peter Flor 

byl taktéž autorem hesla raubířské bandy „Chudým k ochraně, bohatým navzdory“.

Luš�li jste v říjnu dobře?

Dne 16.11.2019 od 9:00 do 11.00 hodin
proběhne na sběrném dvoře v Benešově

n. Pl. hromadné čipování psů.
Cena čipu činí 400,-.

Zájemci o čip se mohou zapsat do
seznamu na Odboru správy majetku,
investic a životního prostředí na MěÚ

v Benešově nad Ploučnicí.
Bez předešlého zápisu do seznamu
nebude možné v den čipování psa

načipovat, jelikož čipy budou objednávány
dle počtu přihlášených zájemců.

Kontakt:
Kamila Zárubová

Referentka odboru MIŽP
Tel.: 412 589 827

E-mail: zarubovak@benesovnpl.cz 

Čipování psů Stolní tenis 

1. zápas soupeř skrečoval, tedy 1. bod WO.

3. kolo: 

GPD Benešov n. Pl. A – Slovan Varnsdorf A  7:11 

Body: M. Š�pek 0; M. Babička 0; M. Myslivec 0; 
L. Babička 2

4. kolo: 
TJ Slavoj Kr. Březno B - GPD Benešov n. Pl. A 7:11
Body: M. Š�pek 2,5; M. Babička 2,5; L. Babička 

4,5; M. Myslivec 1,5

M. Plaček střídal za F: Nebohého.

M. Plaček střídal L. Babičku. 

Body :; M. Š�pek 2,5; O. Novák 1,5; L. Babička 0 
F. Nebohý 0; M. Plaček 0

SKP Sever Ús� n. L. B : GPD Benešov n. Pl. A 16:2 

Body : M. Š�pek 4; F. Nebohý 2; O. Novák 1; M. 
Myslivec 0; M. Plaček 0

1. kolo: 

GPD Benešov n. Pl. A – TTC Roudnice B 6:12

2. kolo:

KP II. SK. C: 1.-4. kolo
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Bezplatná poradenská činnoct

Magdalena Šabatová,Dis – 606 840 118 
nebo své dotazy zasílejte na e-mail:

Svou činnost neomezuje pouze na město 
Benešov nad Ploučnicí a blízké obce,              
ale působí i na celém území MAS Labské 
skály.

Společnost NJP,z.s. již několik let 
poskytuje v budově Městského úřadu v 
Benešově nad Ploučnicí, bezplatnou 
poradenskou činnost především při řešení 
dluhové problema�ky, ale je schopna 
pomoci a poradit i v jiných oblastech.

Upozorňujeme, že v průběhu listopadu 
bude poradna nově umístěna do prostor        
na náměs� v č.p. 17.

Činnost  poradny  je  od  1.7.2019 
financována za podpory Evropského 
sociálního fondu, z operačního programu 

Zaměstnanost, za podpory MAS Labské 
Skály a Města Benešov nad Ploučnicí.

S pracovníky poradny se můžete spojit jak 
telefonicky:

Luďka Maříková – 775 715 721

 njpspolek@seznam.cz

N J P, z . s .  -  A k r e d i t o v a n á  o s o b a                    
u Ministerstva spravedlnos� ČR v oblas� 
oddlužení,  i.č. AO – 003-2017.
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Benešov nad Ploučnicí má mistra světa

Další mistrovství světa v roce 1971 v Meránu        
v Itálii nedopadlo, tak jak si představoval a skončil     
v individuálním závodě až na 11. místě a jako člen 
hlídky získal bronzovou medaili.  Přičítá to i velkému 
psychickému náporu. Výprava trvala 2 dny a na 
celnici je čekala celní prohlídka, trvající 7 hodin.

Narodil se v roce 1948 a je mu tedy nyní už 71 let. 
V Benešově nad Pl. s námi žije již sedmým rokem. 
Jak sám říká jeho zdravotní stav mu nedovoluje 
pracovat, sportovat a cestovat tak, jako dříve, 
protože, již více než 10 let bojuje s Parkinsonovou 
chorobou, která ho dost omezuje. Přesto se ale stále 
věnuje různým ak�vitám. V letošním roce zkoušel 
léčbu „Parkinsona“ i v Indii, kde se léčil 3 týdny       
ve městě Salem. (Mimochodem 62 země, kterou      
v životě navš�vil.)

Významnějších mezinárodních závodů se poprvé 
účastnil v 16 letech, kdy na Mistrovství Francie 
(dospělých) v Thonon byl druhý. Mistrovství světa    
v té době bylo jednou za 2 roky (vždy v lichý rok).     
V roce 1969 byl poprvé na Mistrovství světa a to ve 
Francouzském Bourg-Sankt-Maurice. Zde získal 
bronzovou medaili v závodě jednotlivců  a stříbrnou 
medaili v závodě hlídek. 

Jak už bylo řečeno v té době  jezdili dorostenci 
dohromady s dospělými. Jediné dva dorostenecké 
závody každý rok  v té době byly kupodivu vždy na 
začátku vodácké sezony na Ploučnici v Děčíně,      
kde Pulec i několikrát vyhrál.

Poprvé měl pádlo v ruce, když mu bylo pět let. 
Vyrůstal v Praze na Malé Straně přímo nad 
Čertovkou a jako malý tak zde jezdil v neckách. 
Později byl nějaký čas v oddíle vedeném jako vodní 
skau� a tak se zde učil přežívat v přírodě a sjíždět 
řeky. S �mto oddílem také ještě sjeli Lužnici a Vltavu 
až k Orlické přehradě, která byla těsně před 
napouštěním.

Tyto dětské zážitky vedly k tomu, že ve svých 12� 
letech, v roce 1960 začal jezdit ve vodáckém oddíle 
vysokoškolské tělovýchovné jednoty  Slavia Praha. 
Přístup ke sportu však byl zcela jiný než známe dnes. 
Ve vodním slalomu např. žáci i dorostenci soutěžili 
společně s dospělými a i výkonnostní třídy si museli 
vyjíždět s nimi. Závodníci u nás si museli na vše 
vydělat sami a i lodě si stavěli sami, protože v té 
době zde ani žádný výrobce nebyl. Od začátku  jezdil 
Zbyněk Pulec především v kategorii C1 - kanoe 

jednotlivců. Kanoe byly dřevěné a těžké a pro� 
naplnění vodou byly chráněny pogumovanou 
„špricdekou“. S dnešními loděmi je snad ani nelze 
srovnávat. V 60. letech začínala éra laminátu, a tak 
se postupně měnila technologie výroby lodí             
a postupně se měnila i pravidla a hlavně předepsané 
omezení tvaru lodí a jejich velikost. Dalším 
významným vlivem bylo to, že prak�cky neexistovali 
trenéři a všichni se učili především jen okoukáním 
od druhých závodníků.

Dalším každoročním dorosteneckým závodem 
byl Dorostenecký přebor ČSSR ve kterém získal 
několik přebornických �tulů a byl zařazen               
do mládežnické reprezentace.  Ale jediné 
mezinárodní dorostenecké závody bylo každoroční 
utkání s dorostenci NDR. 

,,Když jsme jezdili jako reprezentan� na 
mezinárodní závody a to i na mistrovství světa, 
dostávali jsme tehdy 5-10 marek na celý pobyt.       
To bylo tak na 3 Coly a vše ostatní jako jídlo, spacáky, 

Žijeme sice na malém městě, ale i zde se můžeme 
setkat s lidmi se zajímavým životním příběhem. 
Ráda bych se s Vámi podělila o jeden, který jsem 
nedávno vyslechla, a �m Vám i představila našeho 
spoluobčana Zbyňka Pulce, který má za sebou nejen 
účast na několik mistrovstvích světa ve vodním 
slalomu a Olympijských hrách, ale taky velice 
zajímavý a pestrý život. A já mu děkuji, že se s námi  
o něj podělil.

...pokračování na str.
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...pokračování ze str.

V roce 1986 uspořádal a pochopitelně se i jako 
závodník zúčastnil prvního ročníku závodu 
nafukovacích lodí přes Čertovu stěnu, což byl             
v dnešní terminologii závod ra�ů. Vyprávěl i o tom, 
jak s dalšími vodáky z Olomouce jako první cizinci 
sjeli horní tok řeky Leny v Rusku. 450 km 
neobydlenou tajgou.  Má moc rád Sibiř.

Je toho ještě daleko víc, ale to by bylo na dlouhé 
psaní a čtení. Pan Zbyněk Pulec je i přesto, co 
všechno dokázal, velice skromný.

V roce 1973 vyhrál mistrovství republiky               
a kvalifikaci na mistrovství světa ve Švýcarském 
Muotathalu, kam ale nebyl nakonec nominován. 
Toto se opakovalo i v roce 1975, kdy vyhrál všechny 
tři započítávané kvalifikační závody pro Mistrovství 
světa v Jugoslávské Skopji.

 Pan Pulec vystudoval Fakultu tělesné výchovy     
a sportu na Karlově universitě v Praze, trenérský 
směr zaměřený na kanois�ku. Po ukončení studia 
pracoval jako trenér ve Slavii VŠ Praha a po skončení 
vojenské základní služby v roce 1975 i jako trenér 
později  šé�renér sekce vodního slalomu                  
ve Středisku vrcholového sportu ministerstva 
školství. V té době si také dodělal rigorozní práci          
a zkoušky na doktorát z filozofie. V roce 1981 se pak 
podílel na vybudování Laboratoře pro studium 
adaptace člověka na zátěž při Fyziologickém ústavu 
ČSAV, kam také přešel pracovat se zaměřením        
na fyziologii a neurofyziologii. Nakonec jej však 
tehdejší vládnoucí třída vyhnala do dělnického 
povolání a začal se na plný úvazek věnovat 
stavebnictví a dělal výškové práce.

V roce 1972 byly v Mnichově olympijské hry       
na umělém kanále. To byl první vybudovaný umělý 
kanál pro vodní slalom a byl vybudován v Augsburgu 
speciálně pro Mnichovské olympijské hry, kde se jel 
vodní slalom poprvé. Pulec tam získal deváté místo. 

U této profese pak zůstal až do roku 1990, kdy si 
otevřel vlastní firmu. Postupně se specializoval       
na dodávky inves�čních celků do zahraničí. Jeho 
podnik také vyvinul a patentoval skladovací systémy 
pro skladování velkých peněžních hotovos�               
v centrálních bankách, které byly realizovány ve 
všech pobočkách České národní banky v ČR,            
na Slovensku a v Azerbajdžáně.

Pan Pulec také vlastnil hřebčín v Mimoni. Byl 

jedním z prvních, kdo začal vyvážet koně z Evropy  
do zemí bývalého Sovětského svazu.

Za zmínku stojí i jeho opravdu veliká sbírka 
medailí a diplomů za jeho sportovní úspěchy.

Pan Pulec také slézal hory a ledovce. Lezl na 
Pamíru v Tadžikistánu na Sahaře v Hogaru. Udělal si 
pilotní průkaz a rekreačně dělal i leteckou akrobacii. 
U vody zůstal  i když v jiné podobě. Rád provozuje 
jach�ng na moři a jako skipper (tj. „kapitán“ malé 
jachty) byl ve svých 59 letech se svou posádkou tře� 
na mistrovství ČR v námořním jach�ngu na volném 
moři a stejného úspěchu dosáhl i o rok později na 
Mistrovství Rakouska.

 Děkujeme za rozhovor a přejeme do dalšího 
života hodně štěs� a hlavně to zdraví.

stany atd. jsme si vezli s sebou. A to vše jsme museli 
vynést na celnici a vybalit!“ vzpomíná. 
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Mládež v MSK Benešov nad Ploučnicí nezahálí

V I.A třídě Ústeckého kraje působí naše nově 
založené družstvo dorostu, které vede pan Petr 
Lein s pomocí asistenta Jana Polanského. Toto 
družstvo je mladé, se soutěží se teprve 
seznamuje a poslední výsledky svědčí o správně 
nastaveném směru.

Pěkných výsledků dosahovaly v podzimní 
čás� sezóny přípravkové týmy našeho oddílu.

Celkem jsou v činnos� 4 mládežnická 
družstva, z toho 3 hrají registrované fotbalové 
soutěže (nejmenší benjamínci za�m „pouze“ 
pilně trénují). O tyto mužstva se stará 5 
kvalifikovaných hlavních trenérů a 4 asisten�. 
Celkem 9-� členný tým, který se ve svých 
volných chvilkách stará převážně třikrát týdně   
o velkou enklávu sportující mládeže!

Nejmenší fotbalové naděje se prezentují ve 
fotbalové školičce, kterou vedou trenéři Josef 
Urban a Miroslav Minařík. 

Vedení fotbalového oddílu MSK Benešov nad 
Ploučnicí  má velmi  pří jemné staros�.                  
V novodobé historii klubu máme nejvyšší počet 
reg ist rovaných  dě�  a  t renérů  těchto 
mládežnických kategorií.

Letos v září byl organizován oficiální nábor 
dě� za pomoci profesionálního trenéra mládeže 
OFS Děčín p. Miroslava Zdražila. Celkem tuto 
škol ičku navštěvuje  cca 15 nadějných 
začínajících fotbalistů nebo fotbalistek! 
Samozřejmě každého nového hráče, kterého 
rodiče dovedou na hřiště či do tělocvičny, oddíl 
příjme s otevřenou náručí.

Dále má oddíl dvě družstva přípravek, které 
hrají okresní soutěže a k naší velké rados� po 
podzimní čás� jsou na 1. místě. Mladší přípravku 
trenérsky zabezpečuje Patrik Ondrejkovič, Petr 
Sluka a Ivan Konfršt. O starší přípravku se stará 

pan Ladislav Krédl s manželkou Janou. 

A toho si MSK Benešov nad Ploučnicí velmi 
váží! Ještě jednou, VELKÉ DÍKY VÁM!

           Za MSK Benešov n. Pl. Miroslav Vrabec

Mládežnické celky i po konci podzimní čás� 
stále trénují a mladší kategorie začnou objíždět 
halové turnaje. Podzim zakončíme Mikulášskou 
nadílkou pro dě� následným Mikulášským 
turnajem pro mladší přípravky, který bychom 
c h t ě l i  u s p o ř á d a t  v e  s p o r t o v n í  h a l e                         
v Markvar�cích.

Přes vánoční svátky budou mít dě� a mládež 
volno, ale již v polovině ledna to opět vypukne     
a zimní příprava se rozjede i  s mnoha 
plánovanými přípravnými zápasy a s velkým 
počtem halových turnajů nanovo, jako každý 
fotbalový rok.

Závěrem by chtěl fotbalový klub MSK 
Benešov nad Ploučnicí poděkovat všem rodičům 
a rodinným příslušníkům za čas, který musí 
obětovat při převážně logis�ckých operacích     
– dovozu svých ratoles� na jednotlivé 
tréninkové jednotky, zápasy, turnaje. V mnoha 
případech jste se rozhodli dojíždět i z okolních 
vesnic, městeček a dovážet do benešovského 
klubu, to nejcennější, co doma máte!

str. 14



Pro návštěvníky zámku, v již uplynulé sezoně, 
byl zajištěn bohatý program a vybrat si tak mohl 
opravdu každý. Mimo hlavní letní sezonu byl 
zá m e k  za m ě ře n  p ře vá ž n ě  n a  d ě t s ké 
návštěvníky, pro které byly připraveny například 
speciální, tema�cky zaměřené, prohlídky, či 
tvořivé dílny. A letní měsíce byly opravdovou 
třešničkou na dortu. V prostorách zámku 
probíhaly v rámci Zámeckého léta koncerty v 
podání Stanislava Hložka či Petry Černocké, 
neméně zajímavým byl i koncert Irských balad. 
Nedí lnou  s ložkou  letošního  léta  by ly 

samozřejmě i všemi oblíbené noční prohlídky, 
které byly v tomto podání úplně posledními. 
Zámecké léto bylo ukončeno celorepublikovou 
akcí Hradozámecká noc, při které byl přichystán 
pro návštěvníky celodenní program na nádvoří 
zámku. 

V roce příš�m můžeme očekávat například 
zbrusu nové noční prohlídky, a samozřejmě i jiné 
zajímavé akce, které si pro návštěvníky zámek 
přichystal.

Benešov nad Ploučnicí – Brány státního 
zámku v Benešově nad Ploučnicí se veřejnos� v 
letošním roce uzavřely až v pondělí dne 28. října 
2019. „Již šestým rokem se snažíme prodlužovat 
sezonu o co možná nejdéle, a jinak tomu nebylo 
ani v tomto roce,“ poznamenal kastelán 
benešovských zámků Zdeněk Henig. 

„Poslední říjnové pondělí 28. října 2019 jsme 
ukončili návštěvnickou sezonu pro tento rok s 
pompéznos�. Na poslední návštěvníky zámku 
čekalo na pokladně zámku malé pohoštění v 
podobě sladkého pečiva, a samozřejmos� bylo   
i několik prohlídek zámku. Návštěvnost v tomto 
dni byla až neskutečná, a brány zámku tak 
překročilo přes tři sta lidí. Velmi děkujeme, že 
jste se s námi přišli rozloučit v takovém počtu     
a věříme, že i v příš�m roce k nám s rados� 
zavítáte,“ sdělila pracovnice vztahů k veřejnos� 
Miluše Kristková.

Před ukončením sezony 2019 byla pro 
návštěvníky přichystána tradiční akce s názvem 
Na zámku straší, které se každý rok účastní 
stovky návštěvníků, a to jak těch velkých, tak i 
malých - letošní rok nebyl výjimkou. 

 Ve čtvrtek 19. prosince 2019 si můžeme 
všichni připomenout jedno velmi smutné výročí 
našeho zámku. Bude tomu přesně PADESÁT let, 
co mohutný požár zachvá�l Dolní zámek ve 
svých plamenech. Pro mnoho lidí se jednalo       
o velmi smutný okamžik, který poničil jednu z 
nejcennějších historických památek na našem 
území. Usilovná práce trvající několik let nám 
však zámek vrá�la do takřka původního stavu,   
a město Benešov nad Ploučnicí se tak i nadále 
může pyšnit velmi cennou památkou a tak 
zvanou perlou saské renesance. 

A i když se zámek již pilně připravuje na 
zámeckou sezonu 2020, nesmíme zapomenout 
na jedno významné datum, které nás v tomto 
roce teprve čeká.

BRÁNY JSOU UZAVŘENY – hlásí státní zámek Benešov n. Pl.
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Na zámku straší

Den pro Afriku

               Lída Šumová.

Chci poděkovat ze srdce všem kdo se zúčastnil 
dobročinné akce na pomoc dětem v Africe. 
Děkuji našemu městu za zapůjčení klubovny      
a p. starostovi Pavlu Urxovi za podporu této 
akce. Děkuji taky ze srdce vśem dárcům, 
dražitelům, sponzorům a holkám Marcelce        
a Lucii z organizace Naděje Zambii. Díky              
za pozdrav od Gábinky z Nigérie. Samotná aukce 
vynesla částku 15.115,- Kč, dary od Pavlínky       
H. 5000 .- Kč a dar od p. Helenky S. 1000.-Kč. 
Peníze půjdou na podporu dě� v Africe.  Ještě 
jednou všem Velký dík a i když jsme zažili trošku 
"dražitelský“ adrenalin a pár chybiček se 
vloudilo, přesto se akce povedla a lidé byli 

spokojení. Všechny informace o průběhu akce    
i využi� peněz podám sponzorům i dražitelům 
kdykoliv na požádání. Děkuji všem a příš� rok 
naviděnou.  

25. října proběhla v Benešově nad Ploučnicí již 
tradiční akce Na zámku straší. 

K vidění bylo plno povedených kostýmů 
nadpřirozených bytos� a strašidel. Jednotlivá 
stanoviště nabízela dětem téma�cké soutěže.    
Vše probíhalo v příjemném prostředí státního 

zámku našeho města. Organizátoři si dali opravdu 
záležet na vytvoření strašidelné atmosféry. 
Zúčastnilo se téměř 600 lidí. 

Chtěli bychom poděkovat sponzorům a všem, 
kteří pomáhali s přípravou, nebo se na akci jakkoliv 
podíleli. 
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Den úcty ke stáří
V pátek 18. října proběhla v prostorách 

městského kina akce Den úcty ke stáří. Kino 

zaplnilo téměř 100 lidí. Všichni se dobře bavili    

a zavzpomínali si. Tancovalo se na skvělou 

hudbu kapely Duo Čenda a Pavlína z Liberce.
Někteří se za celou dobu ani neposadili, jak si 

tanec užívali. Atmosféra byla velice příjemná. 

Nechybělo ani dobré pohoštění. Akce se 

opravdu povedla.

Vzpomínka
23. 11. 2019

si připomeneme smutné 
výročí, kdy od nás navždy 

odešel náš bratr 
pan Jaroslav Hendrich. 

Vzpomínáme na něj s láskou 
a máme ho stále v srdci.

Sestry Anna a Iva s rodinami.
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Oblast pravého břehu říčky Bystrá, od ulice 
Husova, směr Dolní Habar�ce

9.11..2019, 23.11.2019, 14.12.2019, 
26.12.2019. 

16.11.2019, 30.11.2019, 14.12.2019, 
26.12.2019

Více informací naleznete na stránkách 
Magistrátu města Děčín:

9.11.2019, 23.11.2019, 14.12.2019, 
26.12.2019, 4.1.2020.

HONITBA BENEŠOV NAD PLOUČNICÍ

HONITBA BŘEZINY

Oblast levého břehu Ploučnice – směr 
Heřmanov

V honitbě probíhá momentálně intenzivní lov 
mufloní zvěře, a to v průběhu celého dne.

HONITBA HEŘMANOV

nebo na Portálu pro hospodářskou úpravu lesa: 
www.uhul.cz

Lov může probíhat od Táboráku směr Dobrná 
nebo Děčín jakékoli čás�. 

Oblast pravého břehu Ploučnice – směr Ostrý, 
Velká Bukovina

Termíny naháňek

Termíny naháňek

HONITBA BRLOŽEC

30. 11 2019, 26. 12 2019, 11. 1. 2020

Termíny naháňek

Oblast pravého břehu říčky Bystrá, od ulice 
Husova, směr Děčín

www.mmdecin.cz 

Termíny naháněk
v honitbách v katastru města a okolí
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 29.11.2019 od 16:00 - náměstí

V 17:00 slavnostní rozsvícení stromu

       Ve 20:00 městské kino – Knír párty

 

  Dobová řemesla – dílničky pro děti

  Jarmárek Centra dětí a mládeže

  Divadélko Uličník (Teplice)
 
  Vystoupení dětí  ze ZUŠ

  Pěvecký sbor SaH  (Děčín)

  Občerstvení


